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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: Ukrajna gyors felvétele nem szolgálja az EU érdekét 
2023. december 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, HírTV, origo.hu, Vg.hu, Index.hu, 

PestiSrácok.hu, Ma7.sk, Magyarszo.rs, Krónika,  

Ukrajna gyors felvétele az Európai Unióba beláthatatlan következményekkel járna, és nem 

szolgálja sem Magyarország, sem az Európai Unió érdekét - jelentette ki a miniszterelnök 

szerdán az Országgyűlésben. Orbán Viktor az Ukrajna európai uniós csatlakozási 

tárgyalásainak megkezdéséről szóló kormánypárti országgyűlési határozati javaslat általános 

vitájában üdvözölte és fontosnak nevezte, hogy Ukrajna uniós csatlakozásáról érdemi vita 

folyhat a magyar parlamentben. Azt mondta, "nem babra megy a játék", ez a vita nemcsak 

Magyarország, hanem az egész unió jövőjét befolyásolja. Európai sorskérdésről van szó, de 

valódi vita helyett az EU-ban inkább "fejjel megyünk a falnak" - értékelt a kormányfő. 

Emlékeztetett arra, hogy Ukrajna tavaly, a csatlakozási kérelmének benyújtása után négy 

hónappal lett tagjelölt. A tagjelölti státusz nem adományozható cím, annak rögzített feltételei 

vannak, ezen feltételek nem teljesítése ellenére, kivételt engedve lett Ukrajna tagjelölt - emelte 

ki. 

 

Orbán Viktor a szerb miniszterelnökkel tárgyalt 
2023. december 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, origo.hu, PestiSrácok.hu, PannonRTV 

Orbán Viktor miniszterelnök szerdán Brüsszelben kétoldalú megbeszélést folytatott Ana 

Brnabić szerb kormányfővel - tájékoztatta az MTI-t Havasi Bertalan, a miniszterelnök 

sajtófőnöke. A tárgyaláson, amelyen részt vett Bóka János európai uniós ügyekért felelős 

miniszter is, méltatták a két ország kiváló politikai és gazdasági kapcsolatait és az elmúlt 

időszak közös fejlesztéseit, külön kiemelve a felújított Szeged-Szabadka vasútvonal üzembe 

helyezését. Orbán Viktor kifejtette: nem tisztességes, hogy míg Brüsszel Ukrajna esetében 

indokolatlanul kivételeket tenne, gyorsítaná az EU-csatlakozás folyamatát, addig a Nyugat- 

Balkán országai esetében indokolatlanul lassítja a tárgyalásokat. 

 

Semjén Zsolt: erős magyar érdekképviseletre van szükség Szerbiában 
2023. december 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, 

Vajma.info, PannonRTV 

Akkor tud a legkönnyebben megvalósulni a magyarországi segítség és támogatás Szerbiában, 

ha a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) nagy súllyal tud jelen lenni a vajdasági és a szerbiai 

politikai életben - hangsúlyozta Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes szerdán a délvidéki 

Csonoplyán. Hozzátette: "A magyar állam természetes módon minden külhoni magyar 

közösséget támogat, de azért azt látni kell, hogy egész más minőségben tud megvalósulni ez a 

támogatás akkor, hogyha olyan intézményrendszer van, amely képes fogadni és szervezni a 

magyarországi támogatásokat". Mint mondta, a Vajdaságban ilyen a VMSZ. Ezt a szerepet 

pedig csak akkor tudja a továbbiakban is betölteni, ha meghatározó súllyal van jelen az 
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országos és tartományi intézményekben - magyarázta. Semjén Zsolt rámutatott: Pásztor 

Istvánnak, a VMSZ október végén elhunyt elnökének jelentős szerepe volt a magyar 

nemzetpolitika kialakításában, és abban a fantasztikus eredményben, ami a Vajdaságban a 

magyar kulturális autonómia megvalósulását jelenti, és a magyar-szerb megbékélés 

tekintetében. Megismételte, hogy Magyarország akkor tudja igazán támogatni a Vajdaságot, a 

gazdaságfejlesztést és az identitásmegőrzést, ha a Vajdasági Magyar Szövetség 

megkerülhetetlen politikai súllyal rendelkezik Szerbiában. "Ezért minden szavazat számít" - 

húzta alá, arra biztatva mindenkit, hogy vegyen részt a december 17-i előrehozott parlamenti 

és tartományi választáson. 

 

Pásztor Bálint: nem árvult el sem a vajdasági magyar közösség, sem a VMSZ 
2023. december 13. – MTI, hirado.hu, Demokrata 

Nem árvult el és nincs magára hagyva sem a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ), sem a 

vajdasági magyar közösség, egységesen dolgoztak az utóbbi hetekben is, emellett összmagyar 

összefogást tapasztaltak meg, a Kárpát-medencei magyarság, illetve az anyaország vezetői is 

támogatásukról biztosították a legnagyobb délvidéki magyar pártot - hangsúlyozta Pásztor 

Bálint, a VMSZ megbízott elnöke szerdán Szabadkán. A politikus emlékeztetett arra, hogy a 

választást két nappal a párt elnökének, Pásztor Istvánnak a halála után írta ki a köztársasági 

elnök, így rendkívüli és nagyon nehéz helyzetben vágtak bele a kampányba. "Az, hogy egy 

politikai közösség, egy politikai párt úgy forduljon rá a választási kampányra, hogy elveszíti a 

vezetőjét, ilyen még soha sehol nem történt meg, legalábbis nem kettő nappal a választások 

kiírását megelőzően" - fejtette ki. Mint mondta, a párt képviselői - ahogyan korábban, úgy most 

is - kötelességüknek érezték, hogy minden magyarlakta településre eljussanak, mindenkivel 

beszélgessenek, és mindenki problémájára igyekezzenek megoldást találni. 

      
Ciucă: a jövő évi választások után megszűnik a PSD-vel kötött koalíció, az AUR-

ral nem szövetkezünk  
2023. december 13. – Krónika, maszol.ro 

A Nemzeti Liberális Párt (PNL) és a Szociáldemokrata párt (PSD) közötti szövetség a jövő évi 

választások után megszűnik – jelentette ki Nicolae Ciucă, a PNL elnöke, volt miniszterelnök. A 

politikus kedden este a Digi 24 hírcsatornának nyilatkozva leszögezte: bár 2024-ben is együtt 

fognak kormányozni, semmilyen körülmények között nem lesz közös jelöltállítás a 

szociáldemokratákkal az európai parlamenti, helyhatósági, parlamenti vagy 

elnökválasztásokon. A politikus azt is leszögezte, hogy nem lehet szó egy esetleges, a 

szélsőséges Románok Egyesüléséért Szövetséggel (AUR) megkötendő koalícióról. „Nem vettük 

számításba a szélsőséges pártokkal való együttműködést. A PNL jobbközép párt, és bármelyik 

párttal koalícióra léphetünk, amelyik nem tartozik a szélsőségek közé” – mondta a PNL 

vezetője. Előző este ugyancsak a Digi 24-nek nyilatkozva Marcel Ciolacu miniszterelnök, a PSD 

elnöke is leszögezte, hogy pártja nem lép koalícióra az AUR-ral. 
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Összevonná a helyhatósági választást az elnökválasztással az RMDSZ 
2023. december 13. – maszol.ro 

Az RMDSZ azt javasolja, hogy az őszi helyhatósági választásokkal egy időben tartsák meg az 

elnökválasztást. A szövetség hétfőn nyújtotta be erre vonatkozó törvényjavaslatát.  A hatályos 

törvény szerint az elnöki mandátum lejárta előtti hónapban kell megszervezni a választásokat. 

Miután Klaus Iohannis mandátuma december 21-én jár le, novemberre kellene kitűzni a 

megmérettetést. A G4 Media beszámolója szerint ezen módosítana az RMDSZ úgy, hogy már 

90 nappal a mandátum lejárta előtt sor kerülhessen a választásra.  A szövetség azzal indokolja 

a jogalkotási javaslatát, hogy így a megválasztott államfőnek több idő állna a rendelkezésére 

ahhoz, hogy felkészüljön a feladatra. Az RMDSZ több külföldi példát említ, így például az 

amerikait. Az Egyesült Államokban az elnökválasztások mindig november első keddjén 

zajlanak, de csak január 20-án kezdi el mandátumát az új elnök.  

 

„Vannak értékeink, amelyek összekötnek minket” 
2023. december 13. – Nyugati Jelen 

A temesvári Magyar Ház előcsarnokában december 9-én, szombaton díszítették fel a magyar 

közösség karácsonyfáját, a Temesvári Magyar Nőszövetség (TMNSZ) és a Várbástya Egyesület 

kezdeményezésére. A karácsonyfa-díszítésen és az ünnepváró foglalkozásokon a temesvári és 

környékbeli magyar civil szervezetek képviselői és magánszemélyek is részt vettek. 

„Mindannyian, akik ma a Magyar Házban találkoztunk, keressük a jót és a szépet körülöttünk. 

Eldöntöttük, hogy kiállunk egymásért, és támogatjuk egymást. Eldöntöttük, hogy a cél, a 

közösség építése fontosabb, mint az egyéni siker. Hisszük, hogy együttműködve szebbé 

tehetjük a világot. Hisszük, hogy vannak értékeink, amelyek összekötnek minket. Hisszük, 

hogy bár különbözőek vagyunk, mindannyian tehetünk valamit közösségünkért, saját 

erőnkhöz és képességeinkhez mérten. Most, feldíszítettük a karácsonyfánkat a Magyar 

Házban! Beszélgettünk, teáztunk, mézeskalácsot díszítettünk, angyaldíszekkel idéztük meg az 

ünnep hangulatát. S megpihentünk” – vallják a közösségépítő karácsonyfa-díszítés 

kezdeményezői. 

 

Több mint ötszáz diák ismerte meg jobban Petőfit  
2023. december 13. – szekelyhon.ro 

A Kincses Kolozsvár Egyesület, partnerségben a Romániai Magyar Pedagógusok Szövetségével 

bonyolította le a Petőfi 200 emlékév kapcsán a Petőfi Erdélye, Erdély Petőfije diákutaztatási 

programot, amelyet csütörtökön ismertettek Csíkszeredában. Gergely Balázs, a Kincses 

Kolozsvár Egyesület elnöke elmondta, hogy a magyar Nemzeti Kulturális Alap mintegy 60 

millió forinttal támogatta idén a Petőfi 200 emlékévhez kapcsolódó különböző programjaikat, 

ebből közel 36 millió forintot fordíthattak a diákutaztatási programra. A pályázat 

lebonyolításához szakmai partnerként kapcsolódott be a Romániai Magyar Pedagógusok 

Szövetsége. Burus-Siklódi Botond, a szövetség elnöke arról beszélt, hogy a diákutaztatást 

táboroztatással ötvözték, így sikerült Kárpát-medencei szintre emelni a programot, mert míg 

az előbbin csak erdélyi tanulók, utóbbin már vajdasági diákok is részt vettek.  
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A tudásintenzív gazdaságok kialakításának szükségességéről tartanak előadást  
2023. december 13. – szekelyhon.ro 

Csepeti Ádám, a Miniszterelnökség stratégiai ügyek koordinációjáért felelős helyettes 

államtitkára tart előadást szombaton Székelyudvarhelyen a Romániai Magyar Közgazdász 

Társaság (RMKT) és az Udvarhelyszéki Kis- és Középvállalkozások Szövetségének (UKKSZ) 

évbúcsúztató előadásán. A részvevők választ kaphatnak arra, hogy Magyarország és Románia 

miért küszködik a tudásintenzív gazdaság kialakításával. Az előadás témái között szerepel a 

megfogható és megfoghatatlan eszközök szerepe a 21. századi versenyképességben, a kutatás-

fejlesztési ráfordítások piacképes innovációkká alakítása, valamint a vállalkozások és a 

gazdaságpolitikai döntéshozók szerepe a hazai innovációs teljesítmény növelésében.  

 

Székelyföldet is bejárja a betlehemi karaván  
2023. december 13. – szekelyhon.ro 

Assisi Szent Ferenc 800 évvel ezelőtt berendezett betlehemesének példájára a Budapesti 

Nagycirkusz támogatásával útjára indult egy mobil betlehem, amely az Összetartozás 

Betlehemi Karavánja nevet viseli. Az összeállítás december 10-én Sepsiszentgyörgyről indult, 

naponta megtekinthető lesz Erdély és Magyarország különböző pontjain, végül december 23-

án érkezik Budapestre, a nagycirkuszhoz. A mobil betlehemmel útközben több helységben is 

megállnak, hogy minél több gyermekkel, fiatallal és Istent kereső emberrel találkozhassanak – 

fogalmaz Böjte Csaba Facebook-bejegyzésében, aki arról is beszámol, hogy az összeállításban 

állatok is helyet kaptak, továbbá sok jelmez is megtalálható, amelyet magukra ölthetnek az 

érdeklődők.  

 

A Pest és a Duna-delta között közlekedő gőzhajójáratok történetéről nyílik 

kiállítás Temesváron 
2023. december 13. – MTI, Krónika, maszol.ro 

Hosszújáratban címmel a Pest és a Duna-delta között közlekedő egykori folyami 

gőzhajójáratok több mint másfél évszázados történetét bemutató kiállítás nyílik szombaton a 

temesvári Víz Múzeumában - tudatta a Liszt Intézet bukaresti központja és a Magyar Műszaki 

és Közlekedési Múzeum. Az MTI-hez szerdán eljuttatott közlemény felidézte, hogy a két 

szervező együttműködése nem új keletű: ennek gyümölcseként a bukaresti magyar kulturális 

intézet az elmúlt években több kiállításon mutatta be Bukarestben és más romániai 

helyszíneken a magyar közlekedés történelmét. A Kalandra fel! Budapest-Konstantinápoly 

túraút, 1912 című kiállítás az autózás kezdeteit, a Kisföldalatti 125 című kiállítás pedig a 

budapesti millenniumi földalatti történetét idézte fel.  A mostani kiállítás immár a harmadik 

abból a sorozatból, amely a dunai hajózás történelmével foglalkozik: 2021-ben a Gőzhajóval 

Bécstől Konstantinápolyig című kiállítás-sorozat a dunai gőzhajózás kezdeteibe, a 2022-ben 

négy romániai helyszínen is bemutatott Kihívások és válaszok a Dunán - Magyarország és a 

dunai hajózás a két világháború között című kiállítás pedig az első világháborút követően a 

dunai hajózásban bekövetkezett jelentős változásokba nyújtott betekintést. 
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Fontos oktatáspolitikai hibákra világítanak rá a PISA-felmérés gyenge 

eredményei  
2023. december 13. – szekelyhon.ro 

Amíg nem történik meg a szemléletváltás és az átfogó reformok a pedagógusképzéstől a diákok 

oktatásán át a vizsgáztatási rendszerig, nem fognak javulni a PISA-felmérés romániai 

eredményei – véli Ferencz-Salamon Alpár. A Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége 

(RMPSZ) országos szakmai alelnökét a meglehetősen gyenge romániai eredmények lehetséges 

okairól kérdeztük. A PISA-felmérésnek van egy, a magyarul anyanyelvű diákokra vonatkozó 

újdonsága is. Noha csak az új kerettanterv és az ahhoz hozzárendelt, az új szemléletnek 

megfelelően kidolgozott tananyagok bevezetése után számíthatunk jobb eredményekre, ez nem 

teljesen érvényes a magyar tannyelvű diákokra, ők ugyanis már most jobban teljesítettek 

román társaiknál. „Kiss Tamásék közölték már (Kiss Tamás szociológus, társadalomkutató, a 

kolozsvári székhelyű Nemzeti Kisebbségkutató Intézet vezető kutatója – szerk. megj.), hogy a 

magyar gyermekek – amennyiben a matematika- és szövegértés-képességet vesszük alapul – 

az OECD-átlag körüli értéken teljesítettek, tehát jobban, mint a többség. Ugyanis a magyar 

nyelv oktatása, a tananyag és a követelményrendszer szempontjából is már rég 

hangsúlyosabban kompetenciaalapú, mint a román nyelvé, és ez bizonyos tekintetben már 

meghozta az eredményt” – magyarázta Ferencz-Salamon Alpár. 

         
Folytatódó útfejlesztés, támogatott szakorvosi rendelők - jóváhagyta a jövő évi 

költségvetést Nagyszombat megye 
2023. december 13. – ma7.sk  

Nagyszombat megye Közgyűlése ez évi utolsó ülésén jóváhagyta a megyei önkormányzat 2024-

es évi költségvetését. A költségvetés kiegyensúlyozott, a bevételi és kiadási oldalon egyaránt 

278,5 millió eurós tétel szerepel. Az egészségügyben hiányzó szakorvosi szolgáltatások 

biztosítása érdekében a testület jóváhagyta a 91/2003-as általánosan érvényes rendeletét, 

amely az eddig érvényes általános és gyermekorvosi praxisok támogatása után az újonnan 

létrejövő, és a már működő szakorvosi egészségügyi ellátást nyújtó szakorvosi rendelők 

kialakítására, berendezésére, bérleti díjának fizetésére és az asszisztensek bérezésére pályázat 

útján 200 ezer € támogatást biztosít a következők szerint. A megye 2024. január 15-vel 

kezdődően a fenti rendelet értelmében pályázati felhívást tesz közzé, amelyben megtalálhatók 

a támogatás igénylésének feltételei és a járásonként hiányszaknak számító orvosi 

szakterületek. A közéletben, civil szervezetekben érdekeltek és helyi önkormányzatok már 

megszokhatták, hogy a megye évente a megyei képviselők által felkarolt, javasolt 

támogatásokat biztosít tevékenységükhöz. A 2024-es évben is így lesz, mégpedig a civil 

szervezeteknek 450 ezer, a helyi önkormányzatoknak 150 ezer € összegben, 5 %-os önrész 

mellett. Az igénylések benyújtásának határideje 2024. február 2-a. 
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Hamran István mérlegeli, hogy elindul az államfőválasztáson 
2023. december 13. – ma7.sk, bumm.sk, Új Szó  

A volt rendőrfőkapitány lefoglalta a prezidenthamran.sk domain nevet. Hamran István a jövő 

évi köztársaságielnök-választások kampányában olyan témákat vetne fel, amelyek állítása 

szerint "nem fekszenek" Ivan Korčoknak - írja a DenníkN. Elhatározása azon múlik, hogy 

sikerül-e megfelelő kampánycsapatot összeállítania, pénzt szerezni a választási kampányra és 

a szükséges 15 ezer támogató aláírást összegyűjteni. Az elnökválasztáson nem akar 

pártjelöltként elindulni. Eddig Ján Kubiš és Ivan Korčok volt külügyminiszterek, valamint 

Beáta Janočková, a Kirekesztett Szülők Jogaiért Kezdeményezés alapítója jelentette be 

hivatalosan az indulását. Felmerült, hogy indul Štefan Harabin volt igazságügyi miniszter, a 

Legfelsőbb Bíróság volt elnöke is. Peter Pellegrini (Hlas-SD) házelnök hivatalosan még nem 

erősítette meg, hogy indul a választáson. A hétvégén a Magyar Szövetség Forró Krisztiánt 

jelölte az államfői tisztségre. A köztársasági elnök megbízatási ideje 2024. június 15-én telik le. 

Zuzana Čaputová már bejelentette, hogy nem pályázik újra a posztra. 

 

„A mi jelünk a kereszt” - Esterházy-emlékest Dunaszerdahelyen 
2023. december 13. – ma7.sk 

Szerdán a Pázmaneum Társulás A mi jelünk a kereszt címmel Esterházy János-emlékestet 

szervez Dunaszerdahelyen. Az esemény társszervezői a Csaplár Benedek Városi Művelődési 

Központ és a Kortárs Magyar Galéria. Első programpontként 17 óra 30 perces kezdettel a város 

elöljárói, a rendezők és az emlékest vendégei megkoszorúzzák Esterházy János domborművét 

a Fő utcán, majd pedig a Vermes-villában kerül sor arra az előadásra, amelyen a felvidéki 

magyar mártír politikus boldoggá avatási eljárásának kezdeményezéséről és legújabb 

fejleményeiről beszél Paweł Cebula OMF posztulátor és dr. Molnár Imre történész, Esterházy-

kutató. A tavalyi előadás során Molnár Imre Esterházy stációiról, megpróbáltatásairól, továbbá 

megingathatatlan hitéről és nemzettudatáról beszélt elsősorban, melynek apropóján kiemelte, 

hogy a magyarság és a kereszténység, mint két világító fáklya, kísérte mindvégig Esterházy 

János útját. 

 

Adventi lélekfényezés a könyvtárban 
2023. december 13. – felvidek.ma  

A fenti címmel került sor egy adventi találkozóra a párkányi városi könyvtárban. Ünnepre 

hangolódás, mint Csiffáry Zsuzsannától, a könyvtár igazgatónőjétől megtudtam, már régebben 

is volt a rendszeres programokat kínáló városi könyvtárban. Több év kimaradt, s most újra 

felélesztik e kedves találkozást.  A teadélután meghívott vendégei voltak: dr. Fóthy Zoltán helyi 

esperesplébános, Pólya Csaba református lelkész, és Radoslav Lenčés helyi káplán. A 

rendezvényt a plébánia AD DOMINUM egyházi kórusa nyitotta meg egy szép magyar egyházi 

énekkel, majd a könyvtár két alkalmazottja, Lelóczky Éva és Árendášová Erika köszöntötte a 

megjelenteket magyar és szlovák nyelven. A beszélgetésben a két moderátor felkérte az 

egyházatyákat, lelkipásztorokat egy kis múltidézésre, mondják el, milyen volt az ő 

gyermekkoruk adventje, ünnepe, s mit üzennek a ma emberének így advent idején. Fóthy 
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Zoltán és Pólya Csaba lelkiatyák zselízi gyermekéveiket idézték fel. Mindketten ott töltötték 

gyermekkorukat. A gyermeki csoda, melyet az adventben megéltek, a mai napig kíséri őket. 

Fóthy atyát a csendes várakozás, izgalom, az első gyermekkori éjféli mise élménye emlékezteti 

a szerényen, de boldogan megélt adventre és a karácsonyi rácsodálkozás örömére. Pólya Csaba 

református lelkész a várakozás örömét, a megélt csodákat idézte gyermekkorából, az idős nénit, 

aki katolikus vallású volt és aki megismertette velük az advent és az ünnep varázsával, 

szokásaival. Valami hasonló csodát él meg ma a családja, ő két gyermeke körében élvezi a 

gyermeki örömöket. 

     
Aleksandar Vucic: óriási nyomás vár Szerbiára, ezért fontos a választás 

eredménye 
2023. december 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Vajma.info 

Szerbia hamarosan óriási nemzetközi nyomásnak lesz kitéve, mert Koszovót az ország 

elválaszthatatlan részének tekinti, illetve azért, mert nem vezetett be szankciókat Oroszország 

ellen, ezért nagyon fontos, hogy a következő időszakban ki vezeti majd az országot - 

hangoztatta Aleksandar Vucic szerb köztársasági elnök a Szerb Haladó Párt (SNS) újvidéki 

nagygyűlésén szerdán. Hozzátette: a gazdasági növekedés Európában elenyésző mértékű, ami 

további gazdasági nehézségekhez vezethet, ezért van szükség egységes és erős államra. Ezért 

december 17-én nem az lesz a kérdés, hogy ki az, aki a választópolgároknak tetszik, hanem ki 

az, aki képes komoly, egységes és felelősségteljes politikát folytatni - magyarázta, majd 

rámutatott, hogy a Szerb Haladó Párt képes erre. Milos Vucevic, a Szerb Haladó Párt elnöke 

sorsdöntőnek nevezte az előrehozott parlamenti választást, és közölte, a választás minden 

korábbinál egyértelműbb, mostanra minden álarc lehullott, a végső megmérettetésben egy 

nemzeti lista, az Aleksandar Vucic - Szerbia nem állhat meg nevet viselő lista áll az összes többi 

indulóval szemben. 

 

Pásztor Bálint: a közösségért, a jövőért dolgozunk 
2023. december 13. – PannonRTV, Vajma.info 

74 településen 354 kampányrendezvényt szervezett az elmúlt hathetes időszakban a Vajdasági 

Magyar Szövetség. A december 17-ei választáson a párt célja megőrizni az erős magyar 

érdekképviseletet köztársasági és tartományi szinten is. Dr. Pásztor Bálint, a VMSZ megbízott 

elnöke összegző kampányzáró sajtótájékoztatóján arra kérte a külföldön élő és dolgozó 

vajdasági magyarokat, hogy advent harmadik vasárnapján látogassanak haza családjukhoz és 

közben menjenek el szavazni. Amin az elmúlt hat hétben a Vajdasági Magyar Szövetség 

keresztülment, az még soha senkivel nem fordult elő. Úgy kellett ráfordulni a választási 

kampányra, hogy két nappal a választások kiírását megelőzően elveszítették a párt elnökét, 

Pásztor Istvánt, hangzott el a sajtótájékoztatón. Ennek ellenére az elmúlt hat hetet 

becsületesen végig kampányolták, mondta dr. Pásztor Bálint. 

V
a

jd
a

sá
g

  

https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/12/13/aleksandar-vucic-sorsdonto-valasztas-majd-nehez-idoszak-kovetkezik-szerbiaban
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/12/13/aleksandar-vucic-sorsdonto-valasztas-majd-nehez-idoszak-kovetkezik-szerbiaban
https://pannonrtv.com/rovatok/valasztasok-2023/pasztor-balint-kozossegert-jovoert-dolgozunk


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2023. december 14. 

VMSZ: a választás tétje, hogy lesz-e erős képviselete a vajdasági magyar 

közösségnek 
2023. december 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Vajma.info 

A december 17-i, előrehozott parlamenti választás tétje, hogy lesz-e erős képviselete a vajdasági 

magyar közösségnek tartományi és országos szinten, tud-e a párt programjaihoz partnereket 

találni és azokat megvalósítani - hangsúlyozta Juhász Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség 

(VMSZ) tartományi listavezetője az M1 aktuális csatorna szerdai műsorában. A Vajdaság 

választ című adásban a bácskai településről, Csonoplyáról élőben bejelentkező Bíró Tamara 

tudósító elmondta, hogy a helyszínen vannak a VMSZ képviselői, illetve Semjén Zsolt 

miniszterelnök-helyettes, és a felújított hittantermet tekintik meg. A VMSZ teljes listával indul 

a köztársasági és a tartományi parlamenti választásokon is, parlamenti szinten 250 névvel 

neveztek, tartományi szinten pedig 120-szal - közölte a tudósító. Hozzátette, a magyar kormány 

nagyban támogatja a VMSZ-t, mert ez a párt gondoskodik a szórványban élő magyarságról. A 

magyar kormány jelentős összeggel támogatja a vajdasági vallási intézmények felújítását - 

folytatta Bíró Tamara, megjegyezve, a kormány képviselői számos alkalommal ellátogattak a 

Vajdaságba a kampány során is. A tudósító vendége, Juhász Bálint azt mondta, a magyar 

kormány támogatásának köszönhetően több mint húsz vallási objektum, kegyhely újult meg az 

elmúlt időszakban, mint például a csonoplyai templom. 

 

Összefogással a sikerért 
2023. december 13. – Magyarszo.rs 

Kedden lakossági fórumot tartott a Vajdasági Magyar Szövetség Csantavéren, melyen részt vett 

dr. Pásztor Bálint, a VMSZ megbízott elnöke, dr. Molnár Viktor, a VMSZ tartományi 

képviselőjelöltje, Újhelyi Ákos, a VMSZ köztársasági parlamenti képviselőjelöltje és Dobó 

István, a VMSZ tartományi képviselőjelöltje. Dr. Molnár Viktor egyebek mellett elmondta, 

hogy céljuk továbbra is a termelők lehetőségeinek bővítése. Dobó István a tartományban elért 

eredményeket hangsúlyozta. Dr. Pásztor Bálint elmondta, minden határon túli magyar párt 

vezetője felkínálta segítségét, vagyis nemcsak Fidesz–VMSZ összefogás, hanem összmagyar, 

Kárpát-medencei magyar összefogás alakult ki a siker elérése érdekében. 

 

A magyar tagozatos középiskolások anyagi támogatása és tanulmányi ösztönzése 
2023. december 13. – PannonRTV 

Dél-bácskai Magyar Ösztöndíjprogram támogatásának szerződéseit tegnap írták alá a szülők 

Újvidéken a Petőfi Sándor Magyar Művelődési Központban. A program második alkalommal 

került kiírásra, amelyre több mint 160 pályázat érkezett be, és ebből 140-en írhatták alá a 

támogatásról szóló szerződéseket. Balázs Horváth Kinga egyik gyermeke Újvidéken a Bogdan 

Šuput Képzőművészeti Középiskolában kezdte el tanulmányait. Az ösztöndíj mindig nagy 

segítség számukra az iskoláztatás során: „Mi nagycsaládos szülők vagyunk, nekünk négy 

gyermekünk van. Kettő közülük már középiskolás, ők ikrek, és nem kis költség, amikor a 

gyerekek továbbtanulásáról van szó, legyen szó bentlakásról, tankönyvekről vagy az 

utaztatásról. Bármilyen segítség nagyon jól jön.” 
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A felvirágzás útján 
2023. december 13. – Magyarszo.rs 

Óbecsén a Than Emlékházban tartott pályázati ismertetőt a Prosperitati Alapítvány szerdán 

este. Az érdeklődők megtudhatták, hogy milyen kiírásokon lehet részt venni jelenleg az 

Alapítványnál, de arról is tájékoztatták őket, milyen dokumentumok szükségesek a 

pályázáshoz. A Prosperitati Alapítványnál jelenleg három pályázati kiírás van nyitva: 

vállalkozások fejlesztésére, gazdaságfejlesztésre és falusi házak vásárlására. Az első két 

pályázat teljes keretösszege 2 milliárd forintnak megfelelő dinár, míg a házvásárlási pályázat 

keretösszege 500 millió forintnak megfelelő dinár. Dr. Nagy Imre, a Prosperitati Alapítvány 

Igazgatóbizottságának elnöke kiemelte, hogy az eddigi összes pályázat mintegy tíz százalékát 

Óbecse község területéről nyújtották be. Ez azzal magyarázható, hogy a község az egyik legjobb 

termőfölddel rendelkező térség Vajdaságban, a mezőgazdasági termelők pedig nagyon aktívak, 

fejtette ki dr. Nagy Imre. 

 

Írónők négyszemközt 
2023. december 13. – PannonRTV 

Luca napján Írónők négyszemközt címmel két írónő, Lovas Ildikó és Pap Éva beszélgetett 

Szabadkán, a VM4K évzáró programsorozatának záróakkordjaként. Juhász Gábor: Tudom én 

már… című dalos mesekönyvét is bemutatták. Írók írásról, megközelítésekről, identitásról és 

történetekről beszélgettek a VM4K klubhelyiségében. Lovas Ildikó azt mondta, számára 

kettejük különbözősége volt az érdekes, az, hogy Pap Éva egy egészen más világot teremt meg. 

Lovas Ildikó, író, a VM4K vezetője: „Amikor mi beszélgettünk, engem az ragadott magával, 

hogy ő azt mondta, hogy a könyvvel foglalkozik, hogy könyvet írjon, engem pedig mindig az 

irodalom foglalkoztat, és a végén lehet, hogy könyv lesz belőle, mert a szöveg megszületik. Erről 

szerettem volna, hogy beszélgessünk.” A Szegeden élő Pap Évának eddig három könyve jelent 

meg, az első sikert az És újra felkel a nap című történelmi romantikus könyve hozta meg, amely 

egy szabadkai történetet mesél el 

 

Jótékonysági Mikulás est a Vajdasági Baráti Egyesület szervezésében 
2023. december 13. – PannonRTV 

Tizedik alkalommal rendezte meg a Vajdasági Baráti Egyesület Budapesten a Mikulás 

jótékonysági estet. A baráti összefogással történő adománygyűjtés ezúttal is sikeres volt. A 

helyszínen 1 millió 286 ezer forintot, míg a tagtársak és szimpatizánsaik utalásaiból további 1 

millió 665 ezer forintot gyűjtöttek össze. A pénzzel a tóthfalusi Kaszap István Kollégiumot és a 

kárpátaljai Szernyei Gimnáziumot segítik. Az esemény elsődleges célja a segítségnyújtás, de aki 

már járt a VBE Mikulás ünnepségén az tudja, hogy ez több annál. Barátok gyűlnek ilyenkor 

össze, akiket boldogsággal tölt el a gyűjtés és az adakozás. Aki egyszer ellátogatott a 

rendezvényre, az nehezen fogja kihagyni a következőt. Ezt Korhecz Imola, a Cimbora együttes 

előadóművésze is megerősítette, aki szinte a kezdetek óta résztvevője a rendezvénynek. A 

programot a Cimbora együttes is gazdagította előadásával. 
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Két magyarkanizsai életmentő orvost is díjaztak 
2023. december 13. – Vajma.info 

Az Európai Újraélesztési Tanács partnerszervezeteként működő, Szerbiai Újraélesztési Tanács 

Indítsd újra a szívet elnevezésű tagozata minden évben elismerésben részesít néhány orvost 

azok közül, akiknek az év folyamán sikeres újraélesztésük volt, s így sikerült emberi életeket 

menteniük. Az idén a Magyarkanizsai Egészségház mentőszolgálatának két orvosa is megkapta 

ezt az elismerést: Nagyabonyi Orsolya és Pajor Margit. Az aranyérmek átadására Péterváradon 

került sor, az ITD Galériában (Institut za transfuziju dizajna). 

 

„Az adakozás olyan fontos, mint a szeretet” 
2023. december 13. – PannonRTV 

Jótékonysági koncertet szerveztek a szabadkai Kosztolányi Dezső Tehetséggondozó 

Gimnázium diákjai és tanárai a Népkör Magyar Művelődési Központban. A diákkoncert teljes 

bevételét a cipősdoboz-akció megvalósítására fordítják. Eddig több mint 500 doboz gyűlt 

össze, és azóta is folyamatosan érkeznek új csomagok. Magyar vagy angol, régi vagy új slágerek 

- nem volt megkötés. A cél az volt, hogy a diákok szívéhez közel álló dallal lépjenek színpadra. 

      
Vajon segít a nemzeti kisebbségekről szóló törvény az EU-hoz való 

csatlakozásban? 
2023. december 13. – Karpat.in.ua 

November elején az Európai Bizottság beterjesztette jelentését Ukrajna európai uniós 

csatlakozási tárgyalásokra való felkészültségéről. A dokumentum azonban „technikai 

kifogásokat” tartalmazott, többek között a független és megbízható igazságszolgáltatási 

rendszer létrehozását, további korrupcióellenes intézkedéseket, valamint előrelépés 

szükségességét a nemzeti kisebbségek jogainak védelme területén. Egy hónap múlva, december 

8-án Volodimir Zelenszkij elnök aláírta a szükséges négy törvényt, amelyek módosítják a 

„korrupció megelőzéséről” szóló törvényt, megerősítik a Nemzeti Korrupcióellenes Iroda, és a 

Korrupcióellenes szakosított ügyészség intézményi kapacitását, valamint figyelembe veszik a 

szakértőknek a nemzeti kisebbségek jogaival kapcsolatos észrevételeit. Mindezek a lépések 

együttesen növelik Ukrajna esélyeit az EU-tagságot illetően. Ez azonban hosszú folyamat, 

amely nem oldódik meg egy nap alatt. Az új tag felvételéről szóló megállapodást az Európai 

Unió valamennyi tagországának egyhangúlag kell támogatnia. A csúcstalálkozó időpontja 

december 14-15., amelyen Ukrajnának lehetősége nyílik meggyőzni barátait Európa földrajzi 

határainak kiterjesztésére. 

 

Felavatták Plotényi Nándor miniszobrát Ungváron 
2023. december 13. – KISZo.net, karpataljalap.net 

A nagylázi (Veliki Lazi) születésű Plotényi Nándor hegedű- és zongoraművész tiszteletére 

állítottak miniszobrot a megyeszékhelyen, a gyalogoshíd mellett, számolt be a kárpátaljai 
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turisztikai osztály a közösségi oldalán. A szobrot a hegedű nemzetközi napja alkalmából avatták 

fel, december 13-án. Kárpátalja megyeszékhelyén ezzel már 64 miniszobor található. A 

miniszobor Roman Murnik alkotása. A magyar származású Plotényi Nándor elismert 

hegedűművész volt. Az ungvári járási Nagyláz község központjában, parkkal körülvett 

kastélyában lakott. Egyes feljegyzések szerint a zenészt maga Liszt Ferenc, Reményi Ede és 

Johann Brahms többször is meglátogatta. A miniszobor egy nagy, háromhúros hegedűvel 

ábrázolja a művészt. A húrok a Stradivari, Guarneri és Amati hegedűjét jelképezi, amelyek a 

kárpátaljai művész gyűjteményében őriztek. 

 

A Bátyúi kistérségben is elkezdték az élelmiszercsomagok kiosztását a szociális 

kártyatulajdonosok körében 
2023. december 13. – Karpat.in.ua 

Újabb kistérségben aktiválták a szociális kártyás rendszert, ennek köszönhetően tegnap már a 

Bátyúi önkormányzat területén is megkezdődött az élelmiszercsomagok kiosztása. Az indító 

kört itt is a Beregszászi Járási Máltai Szeretetszolgálat vállalta magára, ahogy azt is hogy segít 

megtenni az első lépéseket és támogatja a kistérség munkásait a program kezelésének 

elsajátításában. A Máltai Szeretetszolgálat „Együtt egy jobb jövőért” projektjének célja a 

háborús veszélyhelyzet enyhítése, valamint a rászoruló, traumatizált gyermekek terápiás 

segítése. A nyugdíjasoknak és menekülteknek szánt élelmiszercsomagok kiosztásánál a 

Kárpátaljai Határmenti Önkormányzatok Társulása és a Kárpátaljai Magyar Kulturális 

Szövetség által életre hívott szociális kártyás rendszert választották, amellyel teljes mértékben 

nyomon követhetők a támogatások. 

 

Az év végéig minden Kárpátalján tartózkodó, végzős belső menekült 

ajándékcsomagban részesül 
2023. december 13. – Karpat.in.ua 

A Beregszászi Máltai Szeretetszolgálat segítségével szívmelengető projekt indult: az év végéig 

minden Kárpátalján tartózkodó, végzős belső menekült ajándékcsomagban részesül. A hírt 

Rezes József, a Kárpátaljai Határmenti Önkormányzatok Társulásának (KHÖT) vezetője 

közölte a Facebook közösségi oldalon. A csomag a következőket tartalmazza: powerbank, 

pendrive, hosszabbító, elektromos vízforraló, termosz, asztali lámpa, ágynemű, edények, 

törölköző kendő, hálózsák, melegítő. Az átadásokat a megyeszékhelyen kezdték meg a 

polgármesterrel és Makuk Jánossal, a Beregszászi Máltai Szeretetszolgálat vezetőjével. 

 

Folytatja az idősek támogatását a Dorcas Ukrajna Jótékonysági Alapítvány 
2023. december 13. – Karpat.in.ua 

Az elesett öregek felkarolása és támogatása a célja és fő feladata a Dorcas Ukrajna Jótékonysági 

Alapítvány Közösségi védőháló programjának, amelynek egyik része a Fogadj örökbe egy 

nagymamát program. Kárpátalján 500 egyedül maradt vagy hátrányos helyzetű idősnek 

nyújtanak támogatást. A napokban kezdték meg a karácsony előtti adományozó körútjukat, 

amelynek során a programban résztvevő gyülekezetek és az ott kiválasztott személyek kapnak 
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támogatást, már ötödik alkalommal. Ezúttal az élelmiszer és higiéniai csomagok mellett 

vitaminokat és törölköző kendőket is kaptak a rászorultak. Mindenki számára fontos a 

támogatás, de legalább olyan fontos az odafigyelés is, amelyre nagy hangsúlyt fektetnek a 

Dorcas önkéntesei. 

  
Ismét a kétnyelvű űrlapokról 
2023. december 13. – Nepujsag.net 

Az Országgyűlés nemzetiségi képviselőcsoportja – vagyis Felice Žiža olasz és Horváth Ferenc 

magyar nemzetiségi képviselők – a szlovén kormányhoz intézett képviselői kérdést, illetve 

kezdeményezést a kétnyelvű űrlapokkal kapcsolatosan. A kormány nem ért egyet a 

kezdeményezéssel. A szlovén alkotmány 11. cikkelye alapján az olasz és a magyar őshonos 

közösség tagjai a kétnyelvű területeken nyilvánosan használhatják a saját nyelvüket hivatalos 

nyelvként, egyenrangúan a többségi szlovén nyelvvel. Ez a jog 1998 óta az illetékes EU-bíróság 

ítéletei alapján megilleti az EU tagországainak állampolgárait is. Erre hivatkozva a két említett 

nemzetiségi képviselő úgy véli, a kétnyelvű területeken minden ügyfélnek joga van, hogy 

kétnyelvű beadványt adjon le az állami vagy önkormányzati szervekhez, illetve kétnyelvű 

űrlapot – ennek kétnyelvű mellékleteivel – használjon. A szlovén Alkotmánybíróság 2008-as 

döntése értelmében az űrlapokat, illetve az egyéb dokumentumokat nem kell lefordítani 

szlovén nyelvről magyarra vagy olaszra – ahogy ez a képviselők szerint a gyakorlatban zajlik –

, hanem eleve két nyelven, szlovénul és a kisebbségi nyelvek egyikén kell elkészülniük. Az 

Alkotmánybíróság döntése szerint a fordítás esetében idegen nyelvként kezelnék a magyar és 

az olasz nyelvet, miközben egyenrangú nyelvekről van szó. Ennek szellemében a kisebbségi 

parlamenti frakció azt kezdeményezi, minden űrlap legyen kétnyelvű, beleértve a még 

elfogadási fázisban lévő törvény alatti rendelkezések megjelenítését a hivatalos közlönyben. 

 

Nemzetiségi műsorok: egyelőre megszorítások nélkül 
2023. december 13. – Nepujsag.net 

A Szlovén RTV Igazgatóságának elnöke, Zvezdan Martič múlt pénteken látogatást tett az RTV 

Lendvai Stúdiójában, ahol beszélgetést folytatott az MMR és a TV-programok 

szerkesztőségének vezetőivel és munkatársaival. Mint ahogy Végi József, az RTV magyar 

nemzetiségi műsorokért felelős igazgatósági elnökhelyettese tájékoztatott, a nemzetiségi 

programokat egyelőre nem veszélyeztetik megszorítások, a stúdióknál nem lesz sem pénzbeli, 

sem tartalmi, sem személyzeti jellegű csökkentés. Így a nemzetiségi rádió- és tévéműsorok a 

tervezett mennyiségben készülnek továbbra is, a sugárzási csatornarend is változatlan marad. 

Mint ismeretes, a szlovén közmédia súlyos pénzügyi, személyzeti és szervezeti problémákkal 

küzd, ezek kezeléséhez jelentős megszorításokra is szükség van. A kormány a Nemzetiségi 

Hivatallal karöltve a nemzetiségi RTV-programokra 5 millió eurós keretet biztosított. A 

finanszírozásról a szlovén kormány a december 7-i ülésén döntött. 
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A második Magyar Bál Lendván 
2023. december 13. – Nepujsag.net 

A Muravidéki Magyar Ifjúsági Szervezet december 9-én idén már másodszor szervezte meg a 

Magyar Bált Lendván. A számos decemberi esemény ellenére is megtelt bálozókkal a Thermal 

Resort nagyterme. Az ifjúsági szervezet a januári sikeres esemény után úgy döntött, hogy még 

idén, az ünnepi időszakban rendez egy táncmulatságot. Mindkét bál a hajdani híres Csárdásbál 

mintáját követte, ezzel őrizve a hagyományt kissé modernebb változatban, vallják a szervezők. 

A jó hangulatról a helyi Skok együttes és a magyarországi Harangláb zenekar gondoskodott. 

Vegyes zenékkel készültek az előadók, a legtöbb volt a magyar, de volt horvát és szlovén zene 

is, a Harangláb együttes pedig népzenét játszott. 

 

A magyarok fotóversenye 
2023. december 13. – Nepujsag.net 

December 12-én nyílt meg a lendvai Színház- és Hangversenyterem előcsarnokában a Magyar 

Fotóművészek Világszövetsége (MFVSZ) által 2022-ben rendezett, immár 22. Nemzetközti 

Magyar Fotószalon című kiállítás, amely január 5-ig lesz látogatható. A tárlatot Magdó István, 

az MFVSZ alelnöke méltatta. – A Magyar Fotóművészek Világszövetsége 2002-ben alakult 

azzal a céllal, hogy összefogja és képviselje az anyaországi és határon túli magyar és magát 

magyarnak valló fotóművészeket. A szervezet hat régióra tagolódik, amelyeket alelnökök 

vezetnek. Ők szervezik az egyes régiók eseményeit és tartják a közvetlen kapcsolatot a régióban 

élő tagjainkkal. Én Romániáért, Szlovéniáért, Szerbiáért, valamint Horvátországért felelek, és 

idén először Lendvára is elhoztam a kiállítást – nyilatkozta lapunknak Magdó István erdélyi 

fotóművész, aki a barátja, a Pannonia Egyesület elnöke, Dolenčić Davor segítségével szervezte 

meg a kiállítást. Hozzátette, hogy nem nemzetközi kiállításról van szó, amely akár az egész 

világot magába foglalja, hanem nemzetköztiről: az elnevezés szépen kifejezi, hogy a magyar 

nemzet versenye, annak ellenére, hogy különböző államokban élünk. 

 

Az idősebbek minden évben várják 
2023. december 13. – Nepujsag.net 

A Pincei Zala György Művelődési Egyesület az adventi időszakban már hagyományosan 

karácsonyi műsort szervez, amelyre meghívja a falu összes lakóját. A faluotthonban múlt 

vasárnap délután közel száz helyi lakos gazdag ünnepi műsort láthatott. Feher Maja, a Zala 

György Művelődési Egyesület alelnöke köszöntőbeszédében kiemelte, az ünnepi időszakban a 

drága és nagy ajándékok helyett inkább az egymásra figyelés legyen a középpontban. Pince 

ugyanis egy kicsi falu, a lakosság főleg már idősebb és magányos emberekből áll. – A falu 

kiöregedett, az idősebb lakosok zömében egyedül élnek, és ritkán hagyják el az otthonukat. 

Ezért az egyesületünk és a helyi közösség is arra törekszik, hogy legalább a karácsony 

időszakában, az ünnepek alatt összehozza őket egy ilyen eseményen, hogy tudjanak találkozni 

és beszélgetni egymással – mondta lapunknak az egyesületi alelnök. Hozzátette, hogy az 

idősebbek már minden évben nagyon várják a találkozást, szinte már megszokták, hogy az 

adventi időszak a meghitt találkozásról szól. 
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1.600 euróval gazdagodnak az iskolák 
2023. december 13. – Nepujsag.net 

A Muraszombati Egyházmegyei Karitász és a Dobronaki Plébániai Karitász szervezésében 

zajló, a „Jóság hívó szava” című jótékonysági rendezvényen Dobronakon – amelyen ezúttal a 

különleges bánásmódot igénylő gyermekeket tanító muraszombati, radgonai és lendvai iskolák 

számára gyűjtöttek – 4.800 euró gyűlt össze. A jótékonysági akció eredményeiről az iskolák és 

a Karitász képviselői, valamint Štump Peter muraszombati püspök jelenlétében kedden a 

dobronaki plébánián Štihec Simon dobronaki plébános számolt be. Ahogy kifejtette, különböző 

címekre küldtek ki jótékonysági kérvényeket, így összesen 2.500 eurót gyűjtöttek, míg a 

rendezvényen további 2.100 eurót sikerült gyűjteni. Ehhez még utólag postán is érkezett 200 

euró, az így összegyűjtött összesen 4.800 eurót – iskolánként 1.600 eurót – pedig a jövő hét 

folyamán utalják a három említett intézménynek. A rendezvény, vagyis az egész akció sikeréhez 

hozzá kell még tenni, hogy magát a rendezvényt, illetve a megvendégelést előkészítők rengeteg 

önkéntes munkát és eszközt fektettek a projektbe, a fennmaradó 1.400 eurós költségeket pedig 

a Karitász vállalta fel. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. december 13. – Kossuth Rádió 

 

Új név, új alapszabály, új vezetőség – a hétvégén tartotta tisztújító közgyűlést a Szövetség, 

amelynek a neve a továbbiakban Magyar Szövetség. A párt szerkezetileg egységesebb lett, mert 

megszűntek a platformok. Az összefoglalóban a régi-új elnök Forró Krisztián, és a két alelnök 

beszél a pártépítési terveikről.  

 

Ismét Schink István a munkácsi Rákóczi középiskola igazgatója. Schink Istvánt,  idén 

januárban menesztették vezetői tisztségéből. Az elbocsátott igazgató a Munkácsi Városi-Járási 

Bírósághoz fordult, hogy szolgáltassanak igazságot az ügyében. Hétfőn a bíróság harmadfokon 

is úgy döntött, hogy jogtalanul menesztették Schink Istvánt igazgatói posztjáról, és kötelezte a 

tanfelügyelőséget, helyezze vissza tisztségébe 

 

Az adventi időszak jeles cserkészeseménye, a betlehemi békeláng osztása több évtizedes 

hagyományra tekint vissza. Ausztriában egy karácsonyi rádiós jótékonysági műsor kapcsán 
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1986-ban rendezték meg a lángosztást, majd 1988-ban felső-ausztriai cserkészek karoltak fel. 

Azóta évről évre viszi a lángot Betlehemből Linzbe vagy Bécsbe, ahol aztán átveszik az egyes 

országok cserkészküldöttségei és viszik speciális lámpásokban közösségeikhez. A 2000-es 

évektől vált szervezetté nálunk a láng hazahozatala és ünnepélyes osztása. Kedden a külhoni 

magyar cserkészcsapatok képviselői egy kis ünnepség után, a betlehemi békelánggal 

meggyújtották a nemzetpolitikai államtitkárság adventi koszorújának egy gyertyáját. A láng 

idei útjáról Farkas Zsuzsanna, a Magyar Cserkésszövetség Fórumának alelnöke beszélt. 

 

Ha advent, akkor adományok, és annak mindenféle formája. A Brassó megyei magyar gazdák 

búzát gyűjtöttek, amelyet megőröltetve, lisztként adományoztak a megye magyar egyházainak. 

A gyülekezetek pedig vagy a rászorulókra fordították, vagy közösen használja fel.  

 

Az Amerikai Magyar Koalíció évzáró Mikulás estjét Washingtonban a nagykövetségen 

rendeztek meg, ahol kitüntetéseket adtak át.  A Magyar Köztársasági Érdemrend 

Középkeresztjét kapta  Szekeres Zsolt, a Koalíció társalapítója, az Magyar Emberi Jogok 

Alapítvány elnöke.  

Az Amerikai Magyar Koalíció évzáró Mikulás estjén ott voltak a tiszteletbeli konzulok is, akik 

éves értekezletükre érkeztek Washingtonba. Erről is beszél Simon György, aki Magyarország 

tiszteletbeli konzulja Utah államban. 

 

A hét végén átadták a magyar közmédia legrangosabb szakmai elismeréseit. A közszolgálatért 

végzett példaértékű szakmai munkáért tíz kategóriában osztották ki a Duna Médiaszolgáltató 

által alapított a díjakat. Az eseményen Áder János, Magyarország korábbi köztársasági elnöke 

köszöntötte a kitüntetetteket, köztük pozsonyi tudósítónkat, Haják Szabó Máriát, akinek 

munkáját -  az MTI kiemelkedő szerkesztőjéről és parlamenti tudósítójáról elnevezett -,  Egyesy 

Géza-díjjal ismerték el. Haják Szabó Máriát a Határok nélkül hallgatóinak nem kell bemutatni, 

tudósításai, riportjai, interjúi minden nap jelentkezik a Kossuth rádióban. 


